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Styrelsemöte 
 
Tid: 27 maj 2025 kl. 19.00–20.30. Plats: Hos Olof Näslund 

(Efter mötet, 20.30-21.10 diskuterade styrelsen höstens och framtida aktiviteter)  

Närvarande: Lars Klasén, Mats Johansson, Lars Ljungdahl, Anne Kawecki, Max Köster, Olof 

Näslund och Kristin Persson. 

1. Mötets öppnande 

Lars Klasén öppnade mötet och dagordningen godkändes. 

2. Val av ordförande, sekreterare och justerare för mötet  

Lars Klasén valdes till ordförande, Max Köster till sekreterare. Mats Johansson och Olof Näslund 

valdes till justerare. 

3. Föregående mötesprotokoll 
Godkändes. 

4. Inkommet (post, email, Facebook, tel)  

- Inget nytt 

 

5. Ekonomi 

- Vi har 5400 kr på kontot just nu.  

- Denna fråga kvarstår sedan möte nr 5 den 29 april: 

Ett förslag från riksorganisationen om att avstå en del av grundbidraget har inkommit. På detta 

sätt ska riks bättre kunna stödja lokalföreningar som har mycket ont om medel för sin 

verksamhet. Beslut: Lasse sätter sig in i förslaget och ger förslag på hur vår krets ska ställa sig.  

 

6. Rapporter utöver avlämnade remisser och genomförda aktiviteter.  

- Inget att rapportera  

 

7. Remisser 

- Vi behöver stämma av med Kerstin Karlsson om att hon tar på sig remissansvar för Järna, 

Mölnbo och Hölö. Vi beslutade att utse henne vid föregående möte.  

Aktuella: 

- Karleby/Igelsta - CCS-anläggning. Synpunkter ska in 30 maj. 

I motsats till samrådet i april tar nu Mark och miljödomstolen upp en ansökan från 

Söderenergi ur ett mer tekniskt perspektiv. Ansökan rör tillstånd (ändringstillstånd) till 

avskiljning och förvätskning av koldioxid samt att anlägga ny kajanläggning m.m. vid Igelsta 

kraftvärmeverk i Södertälje kommun. Lars K ansvarar för att lämna in synpunkter på denna.    

Efter det tidigare samrådet för detaljplan Karleby 2:9 m fl Igelstaverket avstyrkte föreningen 

(inlämnad 2025-04-11) från genomförandet av en utökning av Igelstaverken och 

Igelstahamnen enligt förslaget. En CCS-anläggning vid Igelsta kommer att bla. att ha för stora 

negativa konsekvenser för allmänhet, natur, biologisk mångfald och Södertäljes arv som 

sjöfartsstad 

 

- Ströpsta 3:11 m fl - Uddens gård i Nykvarns kommun. Dnr: KS/2021:481. Samråd för 

detaljplan tom 2025-06-03.  

I planområdet som ligger ca 3 km sydöst om Nykvarns centrum önskar man låta bygga 70 

villor och 5 parhus. Området avgränsas till väg 509 i väst och 516 (Tvetavägen) i norr. 

Föreningen noterar bla att området blir ytterligare en satellit till Nykvarn utan koppling till 

andra bostadsområden. Området har tidigare betecknats som en grön kil med grön värdekärna 

i den regionala utvecklingsplanen. Lasse ansvarar. 



Sid 2(3) 

 

Avlämnade:  

- Detaljplan för del av Jumsta 3:1 och Tveta-Valsta 4:1 (Almnäs).  

Inlämnades 2025-04-30. Syftet med detaljplanen är att möjliggöra en utveckling av industri- 

och logistikanvändning i området. 
- Delbetänkandet SOU 2024:91 ”Ett tydligt regelverk för ett aktivt skogsbruk (Dnr 

LI202402430), 2024 års skogspolitiska utredning. Föreningen har genom Lars uttryckt att vi 

starkt motsätter oss förslaget att korta ner tiden från avverkningsanmälan till start för 

avverkning från 6 veckor till 10 dagar, Vi menar att förslaget faktiskt innebär en begränsning 

av vår demokrati. Lars har lämnat dessa synpunkter. Naturskyddsföreningen som 

riksorganisation inkom med yttrande den 14/4 över delbetänkandet. 

8. Genomförda aktiviteter 
- 4/5 Fågelskådningens dag, Tullgarn. Samarrangemang med Södertälje ornitologiska 

förening. Ornitologerna Petter Kylefors, Lars-Gunnar Klang och Stefan Bengtsson guidade 

oss denna kalla blåsiga dag. 16 deltagare, varav 4 från Naturskyddsföreningen. 

- 24/5 Hökmossen – värnad plats i Nykvarn. Kl 11-14. Guider var Åke Andersson och 

Lennart Backlund, Nykvarn. De 13 deltagarna fick under vandringen genom mossen veta att 

torvbrytningen skedde sommartid och att torven transporterades med smalspårig järnväg inne 

på mossen, därefter med linbana till Nykvarns station. Torvbrytningen upphörde på 1920-talet 

men återupptogs några år på 1940-talet.  

- 24/5 Biologiska mångfaldens dag på Torekällberget. Kl 11.00 – 15.00. Lars, Mats och Max 

deltog med bokbord. Mats ordnade en naturtipspromenad om bin. De som besökte oss, 15-20 

familjer med barn, var förmodligen de som ändå skulle besöka Torekällberget denna dag. 

Endast två bord på plats förutom vårt från Naturskyddsföreningen. 

9. Kommande aktiviteter 

- 6/6 Nationaldagsfirande i Nykvarn. Vi deltar med bokbord. Anne, Lars och Olof ansvarar. 

- Vi kommer att ha våravslutning den 10 juni kl 18.00 hemma hos Lars K. Förhoppningsvis 

i hans trädgård. Förutom styrelsen inbjuds revisorer och valberedare. 

13-14/6, Riksmöte i Gävle. Öppet för alla. Södertälje-Nykvarn-kretsen skickar delegaterna 

Anne och Mats. 

Vi har gått igenom några motioner och vårt ställningstagande:  

- motionen om att begränsa motionsrätten till föreningar bifaller vi,  

- på motionen att odla nötträd på åkermark röstar vi med Riks,  

- vid motionen om att slopa kommunalt veto för vindkraftverk lägger vi ner rösten,  

- på motionen om att delta som mottagare från Postkodlotteriet så röstar vi för fortsatta pengar 

därifrån,  

- vi stödjer motionen om att ge bidrag till skogsägare som inte kalavverkar 

- 6/9 kl 10.00 Klimatvandring (tillsammans med Sv. kyrkan, Equmeniakyrkan, 

Klimatvandra.se m fl). Start i Vasa, mål är Tveta. Lars K håller i det. 

- 22/10 Seniordagen i Södertälje stadshus. Lars K håller i det. 

 

10. Övrigt 

- Stående uppmaning: Styrelsen uppmanar fler medlemmar att bevaka skogsområden som vi är 

bekanta med eller har annat skäl till att hålla koll på (t ex med hjälp av https://avverkningskoll.se/).  

Riks har kurser om inventeringar.  

Dokumentation kan ske i artportalen.se.  

Det finns flera grupper inom Naturskyddsföreningen som man gärna får engagera sig i och det 

finns också bra digitalt material (tex Skogsnätverket).  

Ett förslag är att vår lokalförening bildar en särskild skogsgrupp med en särskild 

skogsansvarig.  

- Förslag om inköp av Falklådan. Falklådan är ett undervisningskit för barn och föräldrar. Lådan kan 

återanvändas många gånger. Kristin kollar upp detta.  

 

https://avverkningskoll.se/
https://artportalen.se/
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11. Diskussion och förslag på program för hösten.   

o Vi har vissa ekonomiska begränsningar i programbudgeten. Vi får 32 000 kr från Riks. 

Tryckning av program och ibladning kostar ca 12 000. Vi bör ha medel till minst 2 

föreläsningar per år (en per termin). Lasse kollar upp detta.  

 

Dessa förslag diskuterades: 
- Besök på Telge återvinningsanläggning för textilier utanför Nykvarn. Måste vara på en 

vardag. Förslagsvis tors 13 nov. 

- Johan Jenny Ehrenberg som föredragshållare. Detta blir mycket dyrt, 12000kr + moms, 

så vi försöker få någon annan aktör att göra detta.  

- Vandring i Yttereneby naturreservat och besök i nyanlagda våtmarken i Skillebyåns 

mynning med avslutning på Skillebyholm. Vi har frågat rektorn på Skillebyholm om vi kan 

få nån att berätta om historien och verksamheten t ex lör den 30 aug. Detta går förmodligen att 

ordna. De vill dock ha betalt, 100 kr per person men har begränsat sig till max 1000 kr. 

- Föredrag om matsvinnet av Andreas Jacobsson någon gång under senhösten. Kristin 

kollar upp hans villkor.  

- Föredrag om uttrar – som vi beslutade att avstå från 
- Bildande av svampklubb inom Naturskyddsföreningen Södertälje Nykvarn. Kanske kan 

ordnas genom en första svampexkursion. Kristin har kontakt med en person som verkar 

intresserad.  

- Föredrag om varför vattenbufflar är jättebra att ha för att sköta våtmarker. Kanske 

nån från Södertälje kommun eller någon kontakt som de har? 

- Fladdermuskväll på Torekällberget. Förslag från Nadja, ansvarig bergets programverk-

samhet. Lars K jobbar vidare med detta, bl a genom att rådfråga Bo Ljungberg (Botkyrka). 

 

12. Nästa möte med styrelsen 

Nästa möte utgörs av säsongsavslutningsmöte hos Lars K den 10/6 kl 18. Då bestämmer vi tid för 

höstens första möte. 

 

 

Sekreterare: 

 

 

Max Köster 

 

 

Justeras: 

 

 

Mats Johansson Olof Näslund 


